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Sēde sasaukta 2024. gada 13. jūnijā plkst. 13 

Sēdi atklāj 2024. gada 13. jūnijā plkst. 13 

  

Sēdi vada komitejas priekšsēdētājs Mārtiņš Mediņš 

 

Sēdē piedalās 9 komitejas locekļi: 

komitejas priekšsēdētājs Mārtiņš Mediņš, deputāte Laine Baha (attālināti), deputāts 

Voldemārs Čačs, deputāts Arnolds Jātnieks, deputāts Jānis Kalniņš, domes 

priekšsēdētāja vietnieks Aivars Mačeks, deputāts Rihards Melgailis, deputāte Inita 

Nagņibeda, deputāts Jānis Siugalis 

 

Sēdē piedalās: 

pašvaldības izpilddirektora vietnieks Jānis Kalinka, Ekonomikas un finanšu nodaļas vadītāja 

Ilona Spurķe, Administratīvā departamenta vadītāja Līga Kausiniece, Administratīvās 

nodaļas vadītāja Egija Matuzone, datorsistēmu un datortīklu administrators Mārtiņš Putāns, 

sabiedrisko attiecību speciāliste Beata Logina, Juridiskās nodaļas vadītāja Evita Grigorjeva, 

vecākā juriste Linda Mežsarga, jurists Arvīds Zvirbulis, Attīstības un būvniecības 

departamenta vadītājs Mārtiņš Veinbergs, Attīstības un plānošanas nodaļas projektu vadītāja 

Zane Indrika, Nekustamo īpašumu nodaļas vadītāja Gunita Vīgupa, nekustamo īpašumu 

speciālisti Māris Šarķis un Dace Stubure, deputāts Guntis Kalniņš, Bauskas novada 

VPVKAC vadītāja Dina Bēziņa, Bauskas novada būvvaldes vadītāja Dace Putna, arhitekte 

Elīna Arāja 

 

Sēdi protokolē Administratīvās nodaļas domes sekretāre Ieva Skujeniece 

 

Komitejas sēdes norisi ieraksta audio formātā. 

 

Sēdes darba kārtība: 

1. Par Bauskas novada domes saistošo noteikumu "Par ielu tirdzniecību un nodevu par ielu 

tirdzniecību publiskās vietās Bauskas novadā" apstiprināšanu. 

2. Par Bauskas novada domes saistošo noteikumu "Par reklāmas izvietošanu publiskās vietās 

un pašvaldības nodevu par reklāmas izvietošanu Bauskas novadā" apstiprināšanu. 

3. Par Bauskas novada pašvaldības noteikumu “Rakšanas darbu kārtība Bauskas novada 

administratīvajā teritorijā” apstiprināšanu. 

4. Par grozījumiem Bauskas novada domes 2023. gada 25. maija lēmumā "Par projekta 

pieteikuma "Bezemisiju transporta līdzekļu iegāde Bauskas novadā" iesniegšanu". 

5. Par daudzdzīvokļu dzīvojamo māju pārvaldīšanas pilnvarojuma līguma slēgšanu ar SIA 

"Bauskas novada komunālserviss". 

6. Par Bauskas novada pašvaldības nedzīvojamo telpu Katoļu ielā 3, Bauskā nodošanu 
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bezatlīdzības lietošanā Jaunsardzes centram. 

7. Par atmežošanas atļauju nekustamajā īpašumā "Pirts", Dāviņu pagastā. 

 

 

Papildu darba kārtība: 

8. Par vietējas nozīmes Valsts un pašvaldības vienoto klientu apkalpošanas centru 

kontaktpunktu izveidi. 

9. Par projektu konkursa "Līdzdalības budžets" nepieciešamā finansējuma piešķiršanu 

projektiem, kas iedzīvotāju balsojumā saņēmuši vislielāko balsu skaitu. 

 

 

1.p. 

Par Bauskas novada domes saistošo noteikumu "Par ielu tirdzniecību un nodevu par ielu 

tirdzniecību publiskās vietās Bauskas novadā" apstiprināšanu. 

(E.Grigorjeva, A.Mačeks, M.Mediņš, A.Jātnieks, I.Nagņibeda, R.Melgailis) 

Ziņo: E.Grigorjeva. 

 Sagatavots lēmuma projekts par saistošajiem noteikumiem, pamatojoties uz 2023. 

gadā spēkā stājušos Pašvaldību likumu, kurš nosaka domei izvērtēt saistošos noteikumus, kas 

izdoti uz likuma “Par pašvaldībām” pamata. Izstrādāto saistošo noteikumu redakcijā ņemta 

vērā iepriekšējo saistošo noteikumu versija, komisijai precizējot jauno noteikumu redakciju 

attiecībā uz konkrētiem punktiem. Izglītības, kultūras un sporta komitejas sēdē tika izteikts 

priekšlikums 4.1.1. punktu papildināt ar lopkopības produktiem, kas iestrādāts noteikumos. 

Noteikumu 4.10. punkts papildināts ar tirdzniecībā atļauto preču grupu - popkorns, 

cukurvate, saldējums; papildināts 8. punkts, nosakot, ka dokumenti iesniedzami ne vēlāk kā 

7 dienas pirms plānotās tirdzniecības dienas. Tika izteikts priekšlikums 19.1. punktā terminu 

“nelielos apjomos” definēt konkrētāk, bet šāds formulējums ir noteikts MK noteikumos Nr. 

440, kā arī precizēt 31. punktu, nosakot, ka sabiedriskā pasākumā vizuālo dizaina risinājumu 

nosaka pasākuma organizators.  

Noteikumu 4. sadaļā par nodevu apmēriem, 39.14. punktā preču grupai popkorns, cukurvate, 

saldējums nodevas likme noteikta 6 EUR/ dienā un 15 EUR/mēnesī; 39.16. punkts 

papildināts ar preču grupu - tabakas izstrādājumi vai elektroniskās cigaretes un tajās 

izmantojamais šķidrums vai to aizstājējprodukti – nodevas likmi nosakot no 10 EUR/dienā 

un 100 EUR/mēnesī; 40. punkts precizēts ar “publiskā pasākuma laikā”, 40.14. un 40.16. 

punkti papildināti ar preču grupām un to nodevas likmēm publiska pasākuma laikā. Papildus 

noteikumos iekļauti 40.21. punkts par nodevas likmi liela mēroga izklaidējoša rakstura 

publiskam pasākumam 50 EUR/dienā par katru atrakciju (atrakciju parks, cirks, karuseļi, 

piepūšamo atrakciju parks u.c.), 40.22. punkts maza mēroga izklaidējoša rakstura publiskam 

pasākumam 30 EUR/dienā par katru atrakciju (atrakcijas, spēles, loterija u.c.) un 40.23. 

punktā cita izklaidējoša rakstura pasākumiem 20 EUR/dienā (piemēram, sejiņu 

apgleznošana, bizīšu pīšana, hennas zīmējumi, karikatūrista pakalpojums, radošās darbnīcas, 

zirgu izjādes u.tml.), būtu nepieciešams vienoties par nodevas likmju piemērošanu 

atrakcijām – par katru atrakciju vai nosakot konkrētu summu.  

Papildināts 41. punkts, nosakot, ka pasākumam ilgstot vairāk par 3 dienām, nodeva tiek 

piemērota atbilstoši 39. punktā noteiktajam.  

43. punkts papildināts ar no nodevas atbrīvotām kategorijām – 43.5. - ja tirdzniecība notiek 

organizatora īpašumā, 43.6. - ja pašvaldības nekustamais īpašums ir iznomāts izsolē ar mērķi 

veikt ielu tirdzniecību vai sniegt sabiedriskās ēdināšanas pakalpojumus, 43.7. - sabiedriskās 

ēdināšanas pakalpojumu sniedzēji ielu tirdzniecības vietā ar piesaisti pastāvīgai pakalpojuma 

sniegšanas vietai, 43.9. - juridiskās personas, kurām piešķirts sabiedriskā labuma 
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organizācijas vai sociālā uzņēmuma statuss un 43.10. - izglītojamo mācību uzņēmumi. Pēc 

Izglītības, kultūras un sporta komitejas tiek svītrots 43.8. punkts – personas, kuras veic 

tirdzniecību pašvaldības organizētajos pasākumos, izņemot alkoholisko dzērienu 

mazumtirdzniecību un sniedz sabiedriskās ēdināšanas pakalpojumu, jo šīm personām ir 

jāmaksā nodeva dalībai pašvaldības organizētos pasākumos; 51. punktā veikts labojums 

atsaucē nevis uz 49., bet uz 50. punktu.   

No noteikumiem svītrots punkts par administratīvo atbildību, jo kopš 2009. gada nav fiksēts 

neviens administratīvais pārkāpums.  

 A.Mačeks ierosina atrakcijām noteikt konkrētu summu pasākumā, definējot liela un 

maza pasākuma mērogu, kā arī norāda redakcionāli precizēt 43.3. punktu un saistībā ar 43.8. 

punktu norāda, ka visiem tirgotājiem jāpiemēro tirdzniecības nodeva, jo pašvaldībai jāsedz 

izmaksas par pēc svētku apsaimniekošanu. E.Grigorjeva un A.Mačeks diskutē par liela un 

maza pasākuma mēroga definēšanu un nodevas piemērošanu atrakcijām. 

 M.Mediņš ierosina nodevas lieluma noteikšanai ņemt vērā atrakciju aizņemto 

teritoriju, nosakot cenu diferencēšanu, nevis noteikt maksu par katru atrakciju. 

 A.Jātnieks jautā, kurā punktā atrunāts nodevas apmērs iepirktiem augļiem. 

E.Grigorjeva atbild, ka par iepirktiem augļiem tirgotājs maksā 35 EUR/mēnesī. A.Jātnieks 

norāda, ka maksa ir par zemu.   

 I.Nagņibeda atbalsta nodevas noteikšanu katrai atrakcijai, jo par katru atrakciju 

maksā arī pakalpojumu ņēmēji, un visiem tirgotājiem jāmaksā dalības maksa publiskajos 

pasākumos.  

 R.Melgailis ierosina iesniegšanas termiņam noteikt 5 darba dienas. E.Grigorjeva 

atbild, ka vērojams, jo mazāk dienu nosaka, jo vēlāk tiek iesniegti pieteikumi. R.Melgailis 

vērš uzmanību, ka pārkāpjot noteikto termiņu, tāpat komisija atļaujas izdod. E.Grigorjeva 

uzsver, ka pašvaldība ir priekš cilvēkiem un komisija tā arī strādā, ja darba kapacitāte ļauj, 

nevienam netiek atteikts pat pēdējā brīdī.   

 A.Mačeks izsaka priekšlikumu liela mēroga publiska pasākuma atrakcijām noteikt 50 

EUR maksu par katru atrakciju, maza mēroga – 20 EUR par katru atrakciju. 

 Komiteja piekrīt. 

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

  

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  

9 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda, Jānis Siugalis, 

Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

 

precizēt 40.21. un 40.22. punktus, 

 

akceptēt ar labojumiem lēmuma projektu "Par Bauskas novada domes 

saistošo noteikumu "Par ielu tirdzniecību un nodevu par ielu 

tirdzniecību publiskās vietās Bauskas novadā" apstiprināšanu". 

 

 

2.p. 

Par Bauskas novada domes saistošo noteikumu "Par reklāmas izvietošanu publiskās 

vietās un pašvaldības nodevu par reklāmas izvietošanu Bauskas novadā" apstiprināšanu. 

(A.Zvirbulis, D.Putna, A.Mačeks, L.Baha, M.Mediņš, R.Melgailis, I.Nagņibeda) 
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Ziņo: A.Zvirbulis, D.Putna. 

 Sagatavots lēmuma projekts par saistošajiem noteikumiem, pamatojoties uz 2023. 

gadā spēkā stājušos Pašvaldību likumu, kurš nosaka domei izvērtēt saistošos noteikumus, kas 

izdoti uz likuma “Par pašvaldībām” pamata. Izstrādāts jauns saistošo noteikumu projekts ar 

nelielām korekcijām no iepriekšējo noteikumu redakcijas, no kuras tika svītrota 

administratīvo sodu piemērošana, uz kuru norādīja VARAM, kā arī līdz šim nav fiksēti 

administratīvie pārkāpumi; uzraugošā institūcija un reklāmas atļauju izsniedzēja ir Bauskas 

novada būvvalde. Jaunajā saistošo noteikumu redakcijā noteikti trīs termini – slietnis, 

norāde, baneris. Paskaidrojuma rakstā izklāstīti mērķi un ietekmes izvērtējums.  

 D.Putna papildina, ka jaunajā noteikumu redakcijā pievienoti jauni termini un 

norādes attiecībā uz reklāmas objektu izmantošanu un ekspluatāciju, papildināts punkts par 

viena veida saimnieciskās darbības izkārtnes veidu, ja vairākas – tad tā klasificējas kā 

reklāma, par kuru jāpiemēro nodeva; kā arī būvvalde piedāvā bez maksas izvietot norādes un 

nosaka norāžu vizuālo noformējumu.  

 A.Mačeks vērš uzmanību uz 12.6. punktu par banera izvietošanu un norāda, ka 

izbraucot no Bauskas baneris nav nospriegots, un jautā, kurā brīdī šīs situācijas risināšanā 

tiks iesaistīta pašvaldības policija. D.Putna atbild, ka tiek meklēts tā īpašnieks, policiju 

iesaista galējā situācijā, kad būvvalde netiek galā.  

A.Mačeks turpina par 13.8. punktu – Iecavā spēļu zālei ir 4 izkārtnes, par cik 

izkārtnēm jāmaksā nodevas. D.Putna izskaidro, ka par izkārtnēm nav jāmaksā, bet ja 

saimnieciskā darbība tiek veikta ēkā, kas atrodas krustojumā, tad var būt pieļaujamas divas 

izkārtnes, par divām ir jāmaksā nodeva.  

A.Mačeks turpina par 17.3. punktu – kāpēc visur aizliegt izgaismotus reklāmas 

paneļus. D.Putna vērš uzmanību, ka tas aizliegts vecpilsētas teritorijā pie kultūras 

pieminekļiem, 4. nodaļa to izskaidro, pieļaujamas laternu un prožektoru izgaismotas 

izkārtnes. A.Mačeks izsakās par 17.4. punktu par reklāmas karogu izvietošanu mastos 

aizliegumu sporta pasākumos. D.Putna paskaidro, ka uz šādiem pasākumiem tā netiek 

definēta kā reklāma, bet kā pasākuma informatīva izkārtne. A.Mačeks vērš uzmanību, ka šī ir 

strīdīga izpratne par to, kas ir karogs ar uzņēmuma logo, jāizvērtē, kas tiek un netiek atļauts.   

L.Baha jautā par šī punkta interpretāciju, norādot, ka novada svētkos uzņēmējiem bija 

baneri ar informāciju, kas uztverama kā reklāma par saimniecisko darbību; ierosina noteikt, 

ka pasākumi ir izņēmuma gadījumi, kad šāda veida reklāmas ir atļautas. D.Putna atbild, ka 

uz sporta un kultūras pasākumiem tas neattiecas. M.Mediņš ierosina šo punktu papildināt ar 

atsauci uz šāda veida pasākumiem.  

R.Melgailis jautā par 12.3. punkta reklāmas interpretāciju saistībā ar veikalu 

skatlogiem. D.Putna atbild, ka to nedefinē kā tiešu reklāmu un par to nodeva un atļauja 

netiek piemērota, bet kolīdz skatlogā būs reklāmas teksts, tā būs definējama kā reklāma. 

A.Zvirbulis papildina, ka Reklāmas likums neattiecas uz skatlogiem.  

A.Mačeks piebilst, ka, ja Bauskas vecpilsētā netiek atļautas izgaismotas izkārtnes, tā 

nebūs pievilcīga tūristiem. D.Putna norāda, ka uz to norāda arī Nacionālā kultūras 

mantojuma pārvalde, ir pieļaujami citi veidi vecpilsētu izkārtņu izgaismošanai, piemēram, 

lukturi, kas radīs vecpilsētas noskaņu. A.Mačeks norāda punktā konkretizēt aizliegto 

apgaismojumu. M.Mediņš piekrīt, ka punkts jāpapildina ar konkrētiem apgaismojuma 

veidiem, kas ir aizliegti. D.Putna paskaidro, ka termins “gaismas reklāmas” iekļauj arī neona 

izgaismojuma veidu. A.Zvirbulis papildina, ja speciāli izceltu neona apgaismojuma veidu, 

būtu noteikumos jāizstrādā speciāla sadaļa, kas atrunātu konkrētus vides objektus, kurā šis 

veids ir pielietojams; noteikumi jebkurā brīdī ir precizējami pēc jauno noteikumu ieviešanas 

dzīvē.  

I.Nagņibeda jautā, vai šobrīd vecpilsētā ir izvietotas gaismas izkārtnes. D.Putna 

atbild, ka kafejnīca “Tornis” nomainījusi izkārtni uz neitrālākiem toņiem. I.Nagņibeda jautā, 

vai Bauskas TIC ir gaismas reklāma, un ierosina 17.4. punktu papildināt ar izņēmumiem 

sporta un kultūras pasākumos.  
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M.Mediņš rezumē, ka sagatavotais lēmuma projekts ir atbalstāms ar dažiem 

precizējumiem. Komiteja piekrīt.  

Jautājumu nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  

9 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda, Jānis Siugalis, 

Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

 

papildināt 17.4. punktu,  

 

akceptēt ar labojumiem lēmuma projektu "Par Bauskas novada domes 

saistošo noteikumu "Par reklāmas izvietošanu publiskās vietās un 

pašvaldības nodevu par reklāmas izvietošanu Bauskas novadā" 

apstiprināšanu". 

 

 

3.p. 

Par Bauskas novada pašvaldības noteikumu “Rakšanas darbu kārtība Bauskas novada 

administratīvajā teritorijā” apstiprināšanu. 

(A.Zvirbulis, M.Veinbergs, M.Mediņš, V.Čačs, J.Kalinka) 

Ziņo: A.Zvirbulis, M.Veinbergs. 

 Sagatavots lēmuma projekts par pašvaldības iekšējo noteikumu izdošanu par 

pašvaldības īpašumā un valdījumā esošās teritorijās rakšanas darbu veikšanas kārtību 

Bauskas novadā. Līdz šim pašvaldībā šie darbi netika regulēti. Turpmāk personai būs 

jāvēršas pašvaldībā ar iesniegumu par rakšanas darbu veikšanu pašvaldības teritorijā, 3 dienu 

laikā iesniegums tiks izskatīts un izsniegta veidlapa ar institūciju sarakstu, ar kurām veicama 

saskaņošana, kuru persona pēc tam iesniedz pašvaldībai, uz kā pamata pašvaldība izsniegs 

terminētu atļauju darbu veikšanai. Pēc rakšanas darbu pabeigšanas noteikta ielu/ceļu un zaļās 

zonas atjaunošanas kārtība un darbu pieņemšana un nodošana. Apvienību pārvalžu 

kompetencē būs atļauju izsniegšana teritoriālajās vienībās.  

 M.Veinbergs papildina, ka noteikumu būtība ir ierobežot patvaļīgus rakšanas darbus 

pašvaldības īpašumā vai valdījumā esošajās teritorijās. Uz šo kārtību neattieksies tie 

būvprojekti, kas reģistrēti Būvniecības informācijas sistēmā; tie vairāk regulē avārijas 

situācijas darbus. Noteikumos iekļauti arī nosacījumi zaļās zonas atjaunošanai, kā arī darbu 

drošībai paredzot avārijas vietas nožogošanu.  

 M.Mediņš jautā par darbiem ceļu nodalījumu joslā, piemēram, AS “Sadales tīkls” 

darbiem, un atbildības personām, kas noteikumos nav atrunātas. M.Veinbergs atbild, ka 

noteikumi tika izstrādāti tieši šādiem gadījumiem. A.Zvirbulis papildina, ka šie noteikumi 

nav publisks administratīvs akts, bet attiecināms kā civiltiesisks darījums, nosakot 

pašvaldības teritorijā pieļaujamos darbus, bet ar tiem nevar noteikt sankcijas. Ja sankciju 

piemērošanu nenosaka kāds cits administratīvai akts, tad šādos gadījumos pieļaujams 

izlīgums sarunu ceļā vai prasības celšana tiesā. Noteikumi attiecināmi tikai uz pašvaldības 

īpašumā un valdījumā esošajām teritorijām.  

 V.Čačs jautā, kas reglamentē rakšanas darbus daudzdzīvokļu teritorijā un savā 

īpašumā. A.Zvirbulis atbild, ka darba grupā tika diskutēts par pašvaldības daudzdzīvokļu 
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māju teritorijām – šādi darbi iepriekš var tikt saskaņoti ar ēkas pārvaldītāju, ja tāda nav, 

problēmas varētu sagādāt mājas dzīvokļu īpašnieku kopības lēmuma pieņemšana. 

M.Veinbergs papildina, ka secināts, ka pašvaldība nevar izkontrolēt šādas situācijas. 

J.Kalinka piebilst, ka veicot rakšanas darbus daudzdzīvokļu māju teritorijā, tie jāsaskaņo ar 

mājas īpašnieku vai apsaimniekotāju un koplietošanas komunikāciju turētājiem, kā arī 

Aizsargjoslu likums regulē visu komunikāciju aizsardzību. 

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

  

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  

9 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda, Jānis Siugalis, 

Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

atbalstīt lēmuma projektu "Par Bauskas novada pašvaldības noteikumu 

“Rakšanas darbu kārtība Bauskas novada administratīvajā teritorijā” 

apstiprināšanu". 

 

 

4.p. 

Par grozījumiem Bauskas novada domes 2023. gada 25. maija lēmumā "Par projekta 

pieteikuma "Bezemisiju transporta līdzekļu iegāde Bauskas novadā" iesniegšanu". 

(M.Veinbergs, J.Kalinka, M.Mediņš, G.Kalniņš, L.Baha) 

Ziņo: M.Veinbergs. 

 2023. gada augustā tika parakstīta vienošanās ar CFLA par divu elektrisko skolas 

autobusu iegādi līdz 2025. gada 1. novembrim, apstiprinot kopējās projekta izmaksas 

802 416,60 EUR. Tika veikts iepirkums divu autobusu iegādei, kuram pieteicās 2 

pretendenti, kuru iesniegtie piedāvājumi pārsniedza sākotnējās plānotās projekta izmaksas. 

Pēc pašvaldības lūguma, CFLA veica izmaiņas projekta līgumā, samazinot sasniedzamo 

rādītāju – viena autobusa iegādi. Nepieciešams veikt grozījumus iepriekš pieņemtā lēmumā, 

lemjošās daļas 1. punktā vārdu “līdzekļu” aizstāt ar vārdu “līdzekļa”.  

 J.Kalinka papildina, ka iepirkums parādīja, ka provizoriski plānotā summa paredzēta 

tikai viena transportlīdzekļa iegādei; arī citu pašvaldību pieredze par to liecina.  

 M.Mediņš jautā par autobusa ietilpību. M.Veinbergs atbild, ka plānots iegādāties ne 

mazāk kā 30 sēdvietu autobusu. J.Kalinka papildina, ka autobuss atradīsies Iecavā.  

 G.Kalniņš jautā par iepirkumu, vai nolikumā bija atruna par apjoma samazināšanu, ja 

pasūtītājam trūkst finanšu līdzekļu. J.Kalinka paskaidro, ka iepirkums tika pārtraukts un ir 

izsludināts jauns iepirkums viena autobusa iegādei. M.Mediņš vērš uzmanību, ka 

pretendentiem zināmi pašvaldībai pieejamie finanšu līdzekļi šim iepirkumam. J.Kalinka 

norāda, ka pašvaldības finansējums ir PVN daļas apmērā, pārējo sedz projekta finansējums.  

 M.Mediņš jautā, kur bija plānots otrs autobuss. J.Kalinka atbild, ka autobusi tika 

plānoti Rundālei un Iecavai.   

 L.Baha jautā, ja mainās projekta rezultatīvie rādītāji – no diviem autobusiem uz vienu 

– vai atbalsta intensitāte paliek tā pati. J.Kalinka apstiprina, ka paliek tā pati, ar CFLA 

parakstīta vienošanās. L.Baha turpina, kad paredzēti iepirkuma rezultāti un vai tiks gatavoti 

grozījumi lēmumā par precizējamo summu. J.Kalinka atbild, ka atvēršana notiks 27. jūnijā, 

pēc tam tiks sagatavots lēmuma projekts. 

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana.  
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Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Inita Nagņibeda, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  1 (Rihards Melgailis) 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

atbalstīt lēmuma projektu "Par grozījumiem Bauskas novada domes 

2023. gada 25. maija lēmumā "Par projekta pieteikuma "Bezemisiju 

transporta līdzekļu iegāde Bauskas novadā" iesniegšanu"". 

 

 

5.p. 

Par daudzdzīvokļu dzīvojamo māju pārvaldīšanas pilnvarojuma līguma slēgšanu ar SIA 

"Bauskas novada komunālserviss". 

(E.Grigorjeva, M.Mediņš, V.Čačs, G.Kalniņš, L.Baha, J.Kalinka) 

Ziņo: E.Grigorjeva. 

 Sagatavots lēmuma projekts par daudzdzīvokļu dzīvojamo māju pārvaldīšanas 

pilnvarojuma līguma slēgšanu ar SIA “Bauskas novada komunālserviss”, jo saskaņā ar 

likuma “Par valsts un pašvaldību dzīvojamo māju privatizāciju” 50. panta septīto daļu 

pašvaldības pienākums ir pārvaldīt dzīvojamo māju līdz tās pārvaldīšanas tiesību nodošanai 

dzīvokļu īpašnieku sabiedrībai vai ar dzīvokļu īpašnieku savstarpēju līgumu pilnvarotai 

personai, ja dzīvojamā mājā nav privatizēti visi privatizācijas objekti. Pienākums pārvaldīt 

dzīvojamo māju valsts dzīvojamās mājas valdītājam vai pašvaldībai ir arī tad, ja dzīvojamā 

mājā ir privatizēti visi privatizācijas objekti, bet nav sasaukta dzīvokļu īpašnieku kopsapulce. 

Šādi līgumi iepriekš jau tika noslēgti Bauskas, Iecavas un Vecumnieku novados. Līguma 

projektā noteiktas pārvaldītāja tiesības un pienākumi, izpildes kontrole un atbildība, ko 

īstenos un nodrošinās pašvaldības izpilddirektors, izpildes kvalitātes izvērtējums, pārskatu un 

ziņojumu iesniegšanas kārtība. Sarakstā ir 167 mājas, līdz Finanšu komitejai tiks precizēts 

par dažām mājām. 

 M.Mediņš jautā, vai ir kādas būtiskas izmaiņas sarakstā. E.Grigorjeva atbild, ka nav, 

jo saraksts tika aktualizēts ar apvienību pārvaldēm.   

 V.Čačs norāda precizēt par ēku Salātu ielā 12, Bauskā, jo to pašvaldība jau 

pārņēmusi. E.Grigorjeva pieņem precizēšanai. 

 G.Kalniņš jautā par iepriekš deleģētajiem līgumiem, kurus pārņem SIA “Bauskas 

novada komunālserviss”, vai lēmumā nav jābūt atsaucei par to spēka zaudēšanu. 

E.Grigorjeva atbild, ka jaunu līgumu slēdzot, iepriekšējie līgumi automātiski zaudē spēku; 

piekrīt un pieņem precizēšanai lēmuma projektā iekļaut spēku zaudējušos līgumus.  

 L.Baha norāda, vai samērīgi tikai izpilddirektoram kontrolēt visus sarakstā minētos 

pašvaldības nekustamos īpašumus. J.Kalinka atbild, ka izpilddirektora virskompetencē ir 

līgumu pārraudzība, bet dzīvojamā fonda uzturēšana un kontrole ir apvienību pārvalžu 

pārziņā. E.Grigorjeva papildina, ka izpilddirektors organizē un kontrolē šī līguma izpildi.  

 L.Baha vērš uzmanību līguma projektā konsekventi lietot terminus “pilnvarotais 

pārstāvis” vai “pilnvarotā persona”. E.Grigorjeva pieņem precizēšanai. 

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  

9 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda, Jānis Siugalis, 

Voldemārs Čačs) 
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"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

 

precizēt saraksta 68. punktu, iekļaut atsauci par spēku zaudējušiem 

līgumiem, precizēt terminu lietojumu,  

 

akceptēt ar labojumiem lēmuma projektu "Par daudzdzīvokļu 

dzīvojamo māju pārvaldīšanas pilnvarojuma līguma slēgšanu ar SIA 

"Bauskas novada komunālserviss"". 

 

 

6.p. 

Par Bauskas novada pašvaldības nedzīvojamo telpu Katoļu ielā 3, Bauskā nodošanu 

bezatlīdzības lietošanā Jaunsardzes centram. 

(L.Mežsarga) 

Ziņo: L.Mežsarga. 

 Pašvaldība jau ilgstoši sadarbojas ar Jaunsardzes centru, 2018. gadā tika noslēgts 

sadarbības līgums par telpām jauniešu apmācībām. Iepriekšējais līguma termiņš par telpām 

Uzvaras ielā 3, Bauskā beidzies pagājušā gada oktobrī, bet ņemot vērā plānotos pārbūves 

darbus šajā ēkā, panākta vienošanās par telpu nodošanu Katoļu ielā 3, Bauskā. Valsts 

aizsardzības militāro objektu un iepirkumu centrs un Jaunsardzes centrs iepazinušies gan ar 

telpu faktisko stāvokli, gan ar izdevumu apjomu par komunālajiem pakalpojumiem. Sniegts 

rakstveida akcepts līguma noslēgšanai. Sagatavots lēmuma projekts par Bauskas novada 

pašvaldības nedzīvojamo telpu Katoļu ielā 3, Bauskā nodošanu bezatlīdzības lietošanā 

Jaunsardzes centram. Telpu platība ir 70,7 m2, izmantošanas mērķis – birojs un noliktava 

mācību procesa nodrošināšanai. Līguma termiņš ir 5 gadi no līguma noslēgšanas brīža. 

 Jautājumu nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  

9 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda, Jānis Siugalis, 

Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

atbalstīt lēmuma projektu "Par Bauskas novada pašvaldības 

nedzīvojamo telpu Katoļu ielā 3, Bauskā nodošanu bezatlīdzības 

lietošanā Jaunsardzes centram". 

 

 

7.p. 

Par atmežošanas atļauju nekustamajā īpašumā "Pirts", Dāviņu pagastā. 

(D.Stubure) 

Ziņo: D.Stubure. 
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 Pašvaldībā saņemts personas iesniegums ar lūgumu nekustamā īpašuma “Pirts”, 

Dāviņu pagastā zemes vienībā veikt meža atmežošanu 0,03 ha platībā būvniecības projekta 

īstenošanai. Iesniegumam pievienots būvvaldes paskaidrojuma raksts ēkai. Nekustamais 

īpašums sastāv no zemes vienības 0,5907 ha platībā. Saņemti atzinumi no Dabas aizsardzības 

pārvaldes, Valsts vides dienesta un Valsts meža dienesta, veikta atmežošanas kompensācijas 

apmaksa. Sagatavots lēmuma projekts par atļaujas izsniegšanu meža atmežošanai 0,03 ha 

platībā. 

 Jautājumu nav, notiek balsošana.  

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  

9 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda, Jānis Siugalis, 

Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 
atbalstīt lēmuma projektu "Par atmežošanas atļauju nekustamajā 

īpašumā "Pirts", Dāviņu pagastā". 

 

 

A.Mačeks informē par Valsts vides dienesta izsniegtajiem atzinumiem un Bauskas 

apvienības teritorijas teritoriālā plānojumu, kur vienā no teritorijām nav norādīts ieraksts par 

atļauju meža zemē ierīkot lauksaimniecības zemi, līdz ar to sagatavots negatīvs atzinums par 

zemes vienības atmežošanu ar piebildi, ka gala lēmumu pieņem dome. A.Mačeks dod atļauju 

M.Šarķim gatavot lēmuma projektu.  

 

 

8.p. 

Par vietējas nozīmes Valsts un pašvaldības vienoto klientu apkalpošanas centru 

kontaktpunktu izveidi. 

(D.Bērziņa, R.Melgailis, L.Baha, I.Spurķe, G.Kalniņš) 

Ziņo: D.Bērziņa. 

 Pašvaldībā saņemts VARAM aicinājums pieņemt lēmumu par dalību projektā 

“Pakalpojumu sniegšanas reformas atbalsts” un iesniegt pieteikumus VPVKAC izveidei. 

Projekta ietvaros plānots izvērst un funkcionāli stiprināt esošo VPVKAC tīklu un veicināt 

valsts pārvaldes pakalpojumu pieejamību iedzīvotajiem. VPVKAC darbības pamatā ir 

vienota sistēmiska klientu apkalpošanas politika - viens tīkls, viena pieeja, vienveidīgs 

pakalpojuma sniegšanas standarts. Projekta ietvaros plānots atvērt 5 jaunus klientu 

apkalpošanas centru kontaktpunktus Vecsaules un Īslīces pagastu nodaļās, Mežotnes pagasta, 

Dāviņu pagasta un Brunavas pagasta bibliotēkās, kur papildus lietveža un bibliotekāra darba 

pienākumiem tiks veiktas klientu apkalpošanas centru speciālistu funkcijas. Ministrija daļēji 

segs izmaksas, kas saistītas ar VPVKAC kontaktpunktu atvēršanu – vienreizēja valsts 

budžeta dotācija, nepārsniedzot 70 % no kopējiem KAC izveides izdevumiem, bet ne vairāk 

kā 7 200 EUR par katru jaunizveidoto KAC. Pašvaldības līdzfinansējums KAC izveidei ir ne 

mazāks par 30 % no kopējiem KAC izveides izdevumiem, kā arī pašvaldība sedz ne mazāk 

kā 50 % no KAC uzturēšanas izdevumiem. 2022. gadā tika atvērts Skaistkalnes KAC 

pagasta nodaļā, 2023. gadā atvērti 4 KAC – Gailīšu, Misas un Valles bibliotēkās un Svitenes 

pagasta nodaļā. Sadarbībā ar apvienību pārvaldēm tika diskutēts par KAC izveidi, par 

piemērotākajiem kontaktpunktiem tika atzītas vietas Bauskas apvienības pārvaldes teritorijā. 
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Pēc kontaktpuntu izveides, Bauskas novadā būs 14 KAC – 6 bibliotēkās, 4 pagastu nodaļās 

un 4 klientu apkalpošanas centri Bauskā, Iecavā, Rundālē un Vecumniekos. Līdz šim brīdim 

vēl nav apzinātas jauno KAC kontakpunktu izveides izmaksas, tās tiks iesniegtas uz Finanšu 

komitejas sēdi. Lūdz atbalstīt sagatavoto lēmuma projektu.  

 R.Melgailis jautā par telpu piemērotību KAC izveidē Stelpē, Bārbelē vai Kurmenē, 

vai netiek ņemta vērā teritoriālā un attāluma pozīcija. D.Bērziņa atbild, ka tiek ņemti vērā 

vairāki kritēriji (attālums, telpas aprīkojums, vides pieejamība), ar apvienību pārvalžu 

vadītājiem tika veiktas pārrunas par piemērotākajām vietām, tika lemts par Bauskas 

apvienības pārvaldes teritorijā izveidojamiem kontaktpunktiem, bet arī turpmāk tiks vērtēts 

par jaunu kontaktpunktu izveidi Bauskas novadā.  

 L.Baha ierosina uz Finanšu komiteju pievienot KAC tīkla karti un jautā, kam 

finansējums tiks izlietots un vai tas ir paredzēts pašvaldības budžetā. D.Bērziņa atbild, ka 

datnēs ir informācija par KAC tīklu; finansējums paredzēts tehnikas iegādei un publiskas 

darba vietas ierīkošanai; finansējums nebija plānots budžetā, kontaktpunku izveide plānota 

līdz gada beigām. I.Spurķe papildina par finansējumu – vispirms jāapzina finansējuma 

apmērs, būs jāskata pārdalāmās budžeta sadaļas vai ekonomijas pozīcijas.  

 G.Kalniņš izsakās, ka Skaistkalnes KAC un Kurmene ir kopīga pagasta nodaļa un 

samērā nelielā attālumā; Bārbelē, Stelpē un Vecsaulē arī viena nodaļa, bet KAC izvietots 

tikai bibliotēkā, bet Dāviņu un Vecsaules pagasta nodaļā ir divi KAC.  

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Inita Nagņibeda, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  1 (Rihards Melgailis) 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 
atbalstīt lēmuma projektu "Par vietējas nozīmes Valsts un pašvaldības 

vienoto klientu apkalpošanas centru kontaktpunktu izveidi". 

 

 

9.p. 

Par projektu konkursa "Līdzdalības budžets" nepieciešamā finansējuma piešķiršanu 

projektiem, kas iedzīvotāju balsojumā saņēmuši vislielāko balsu skaitu. 

(Z.Indrika, I.Nagņibeda, L.Baha, M.Mediņš, R.Melgailis) 

Ziņo: Z.Indrika. 

 Sagatavots lēmuma projekts par projektu konkursa “Līdzdalības budžets” 

nepieciešamā finansējuma piešķiršanu projektiem, kas iedzīvotāju balsojumā saņēmuši 

vislielāko balsu skaitu. Šogad pašvaldība ieviesa līdzdalības budžeta projektu konkursu, kura 

ietvaros iedzīvotājiem ir iespēja projekta veidā virzīt savas idejas par teritorijas 

labiekārtošanu Bauskas un Iecavas pilsētās un novada pagastos. Pieteikumus varēja iesniegt 

no šī gada 1. februāra līdz 16. martam, tika saņemts 21 pieteikums, kur 1 no tiem tika 

atsaukts. Komisijai izvērtējot pieteikumus, tie tika virzīti iedzīvotāju balsojumam no 23. 

maija līdz 5. jūnijam. Pamatojoties uz iedzīvotāju balsojumu mobilajā lietotnē, KAC un 

pagastu nodaļās, visvairāk balsu saņēmuši projekti - Bērnu rotaļu un atpūtas laukuma 

atjaunošana Bauskā, Bērzkalnu ielā 55, Brīvdabas spēka trenažieru laukuma izveidi Iecavā, 

Skolas ielā 19, Bērnu rotaļu laukumu un velosipēdu remonta stendu izveidei Vecumnieku 

Centra parkā un Misas daudzdzīvokļu māju pagalmos Vecumnieku pagastā.  
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 I.Nagņibeda izsaka atbalstu iedzīvotāju iesaistei konkursā, norādot, ka būtu 

nepieciešams pārskatīt konkursa nolikumu saistībā ar iedzīvotāju apdzīvotām vietām, lai arī 

mazāku pagastu iedzīvotāji būtu konkurētspējīgāki ar savu piedāvājumu; jāpanāk 

vienlīdzīgāka iespēja lielākajās un mazākajās novada teritorijās.   

 L.Baha izsaka priekšlikumu pārskatīt konkursa nolikumu, jo balsošanas princips no 

iedzīvotāju puses tika pretrunīgi vērtēts; ierosina pie projektu ideju izvērtēšanas vērtēt arī, 

vai ideja risina kādu problēmu, nepieļaujot līdzīgu projektu atkārtošanos.  

 M.Mediņš piekrīt, ka projektu konkurss nerisina problēmas mazajos pagastos un tiem 

nav iespēju tikt atbalstītiem.  

 R.Melgailis piekrīt, ka nolikums ir jāpārskata, piekrīt deputātei I.Nagņibedai, 

norādot, ka konkursa rezultāti parāda trūkumus lauku pagastos, ne pilsētās; ierosina projektu 

izvērtēšanā piemērot iedzīvotāju koeficientu pēc deklarētās dzīvesvietas, radot vienādas 

iespējas visiem. 

 M.Mediņš informē, ka mazo pagastu iedzīvotāji projektus nemaz neiesniedz, jo 

saprot, ka atbalsts tā realizēšanai būs pavisam neliels. 

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana.  

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  

9 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda, Jānis Siugalis, 

Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

atbalstīt lēmuma projektu "Par projektu konkursa "Līdzdalības 

budžets" nepieciešamā finansējuma piešķiršanu projektiem, kas 

iedzīvotāju balsojumā saņēmuši vislielāko balsu skaitu". 

 

 

 

Sēdi beidz 2024. gada 13. jūnijā plkst. 14.52 

 

 

Komitejas priekšsēdētājs     Mārtiņš Mediņš 

   

          

Sēdes protokolētāja      Ieva Skujeniece 


